

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း ပါတီခိုခိုကရစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီးကို ကျင်းပတော့မည်ဖြစ်ရာ အဆိုပေးရွေးကောက်ပွဲကြီးနှင့် ပတ်သက်၍ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများကို ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာနိုင်ရန် ဖော်ပြပေးသွားပါမည်။ ဆောင်းပါးတွင်ပါရှိသည့် အကြောင်းအရာများသည် စာရေးသူ၏ အဘော်သာဖြစ်ပါသည်။

(စာတည်းအဖွဲ့)



၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲနှင့်အတူ (၂၈) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ အမည်စာရင်းတင်သွင်းကြပါတော့မည်

မောင်စာဂ

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ၁-၇-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်အမှတ် ၁၅၅ ဖြင့် ၂၀၂၀ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီးကို နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာခဲ့သည်။ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ်အသီးသီးတွင် အမည်စာရင်းများ တင်သွင်း ကြပါတော့မည်။ ပါတီကိုယ်စားပြု လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများပါမည်။ တစ်ခါပေးလှူ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများလည်း ပါဝင်လာနိုင်ကြသည်။ အမည်စာရင်းတင်သွင်းခြင်း လုပ်ငန်းကို မည်သို့ဆောင်ရွက်ကြရပါမည်နည်း။ မည်သို့အရေးကြီးပါသနည်း။ သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေနှင့် နည်းဥပဒေများကို ကိုးကား၍ ဖော်ပြပါမည်။

နေ့ရက်များသတ်မှတ်ကြသောအခါ
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ ၁-၇-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်အမှတ် ၁၅၅ ဖြင့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ အမည်စာရင်းတင်သွင်းခြင်း၊ ရှိသမျှမဲဆန္ဒနယ်၊ စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် နေ့ရက်များကို အောက်ပါအတိုင်း ကြေညာထားသည်။

အမည်စာရင်း စတင်တင်သွင်းနိုင်သည့်နေ့ရက်မှာ ၂၀-၇-၂၀၂၀ တွင်ဖြစ်သည်။ အမည်စာရင်း တင်သွင်း နေ့ရက်မှာ ၇-၈-၂၀၂၀ တွင်ဖြစ်သည်။ အမည်စာရင်း တင်သွင်း လွှာများကို ရှိသမျှလုံးက ရှိသမျှမဲဆန္ဒနယ်နှင့် နေ့ရက်မှာ ၁၀-၈-၂၀၂၀ ရက်နေ့ဖြစ်သည်။ အမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာများကို စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် နေ့ရက်မှာ ၁၁-၈-၂၀၂၀ မှ ၁၇-၈-၂၀၂၀ ရက်အထိ ဖြစ်သည်။

ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံပိုင်ခွင့်ရှိသူများ

အနှစ်ချုပ်၍ပြောရလျှင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် အဖြစ် ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံရသည့် အချိန်နှင့် တစ်ဆက်တည်း မြန်မာနိုင်ငံတွင် အနည်းဆုံး ၁၀ နှစ် အခြေချနေထိုင်ခဲ့သူ၊ မဲစာရင်းတွင် ပါဝင်သူ၊ ၎င်းမွေးဖွား ချိန်တွင် နိုင်ငံသားဖြစ်သော မိဘနှစ်ပါးမှ မွေးဖွားသော နိုင်ငံသားဖြစ်သူ၊ အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာ တင်သွင်း သည့်အချိန်တွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်အတွက် အသက် ၂၅ နှစ် ပြည့်ပြီသူ၊ အမျိုးသား လွှတ်တော်အတွက် အသက် ၃၀ နှစ်ပြည့်ပြီသူများသည် ရွေးကောက် တင်မြောက်ခံပိုင်ခွင့် အရည်အချင်းများနှင့် ပြည့်စုံသူများ ဖြစ်ကြသည်။

ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံပိုင်ခွင့်မရှိသူများ

အနှစ်ချုပ်၍ ပြောပါမည်။ ထောင်ဒဏ်ကျခံနေရသူ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ရွေးကောက်တင်မြောက် ခံပိုင်ခွင့်မရှိကြောင်း သတ်မှတ်ကာလ မကျန်ဆုံးသေးသူ၊ စိတ်ပေါ့ပျံ့သူ၊ လွန်အမြဲမရှိသူ လွှတ်တော်ခွင့်ရနေသေးသူ၊ မွေးဖွားစဉ်က နိုင်ငံသားမဟုတ်သော မိဘတစ်ပါး သို့မဟုတ် နှစ်ပါးလုံးမှမွေးဖွားသည့် နိုင်ငံသားဖြစ်သူ၊ နိုင်ငံခြားအစိုးရ၏ ကျေးဇူးသစ္စာကိုမယ စောင့်ရှောက်သူ၊ နိုင်ငံခြားအစိုးရ၏ လက်အောက်ခံဖြစ်သူ၊ နိုင်ငံခြားအစိုးရ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းပူးပေါင်းမှု အထောက်အပံ့ရသူ သုံးစွဲသူ၊ နိုင်ငံရေးအတွက် ဘာသာရေးကိုအလှူသုံးသူ၊ သာသနာ့စံထမ်းဖြစ်သူ၊ နိုင်ငံစုံထမ်းဖြစ်သူ၊ နိုင်ငံပိုင် ငွေကြေး၊ မြေ၊ အဆောက်အအုံ စသည်တို့ကို ရယူသုံးစွဲသူ၊ ဧည့်နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသားပြုခွင့်ရသူ သို့မဟုတ် နိုင်ငံခြား သား၊ မတရားအသင်းများနှင့် ဆက်သွယ်သူ စသည်တို့ သည် ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံပိုင်ခွင့်မရှိသူများ ဖြစ်ကြ သည်။ အမည်စာရင်းတင်သွင်းမည့်သူသည် ဤအချက်များ နှင့် မဖြစ်နိုင်ပေ။

အမည်စာရင်းတင်သွင်းမည့်နေရာ

ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော် မဲဆန္ဒနယ် များအတွက် သက်ဆိုင်ရာ ခရိုင်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲများ၊ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲ များသို့ တင်သွင်းပါမည်။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများအတွက် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲများသို့ တင်သွင်းရပါမည်။ ထိုသို့တင်သွင်း ရာတွင် သက်ဆိုင်ရာရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲ ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် အတွင်းရေးမှူး သို့မဟုတ် ဥက္ကဋ္ဌ တာဝန် လွှဲအပ်ထားသော အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးတို့ အမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာကို ပေးအပ်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာတင်သွင်းခြင်း

အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာကို ပုံစံ (၆) မှရင်း နှစ် စောင်ဖြင့် တင်သွင်းရမည်။ ပုံစံ (၆) သို့မဟုတ် သက်ဆိုင် ရာလွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ နည်းဥပဒေများတွင် ပါရှိ သည့် ပြည်သူ့ရုံးရန် အချက် (၁၄) ချက်ရှိသည်။ သက်ဆိုင် တိုင်တွင် မိမိ၏ဓာတ်ပုံကပ်ရမည်။ အချက်အလက်များ ပြည့်စုံစွာ ပြည့်သွင်းပြီးပါက လက်မှတ်ရေးထိုး၍ ရက်စွဲ တပ်ရမည်။ မြို့နယ်တရားသူကြီးအဆင့်ထက် မနိမ့်သော တရားသူကြီးတစ်ဦး၏ ရှေ့မှောက်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုး ရမည်။ တရားသူကြီးကလည်း သူ၏ရုံးမှောက်တွင် လက် မှတ်ရေးထိုးသည်မှာမှန်ကြောင်း ထပ်ဆင့်လက်မှတ် ရေးထိုးပေးရပါမည်။ တရားရုံးတံဆိပ်ခတ်နိုင်ပါမည်။

အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာနှင့်အတူ ပူးတွဲပါရှိရမည့် စာရွက်စာတမ်းများကို ပြည့်စုံစွာ ပူးတွဲပါရှိရမည်။ ပြည်ပြည်စုံစမ်းမှုဖြည့်သွင်းလျှင်၊ ပြည်နယ်စုဖွဲ့ထွက်တင်ပြခြင်း မရှိလျှင် သက်ဆိုင်ရာ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် ငြင်းပယ်ရ မည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားသည်။

ပူးတွဲတင်ပြရမည့် စာရွက်စာတမ်းများ

အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာနှင့်အတူ အောက်ပါတို့ကို ပူးတွဲတင်ပြရပါမည်-

- (က) ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က သတ်မှတ်ပေးသော ငွေစာရင်းခေါင်းစဉ်သို့ ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့်အာမခံငွေ ကျပ်သုံးသိန်း ကို မိမိအမည်စာရင်း တင်သွင်းရမည့် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ ခွဲရုံးရုံးကို ရာ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်ခွဲတွင် ပေးသွင်းပြီး ကြောင်း ချလဲနံ့ဖြတ်ပိုင်းမှရမည်။
- (ခ) ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် အခြား သူတစ်ဦးကို ခန့်ထားမည်ဆိုပါက သတ်မှတ် ထားသည့်ပုံစံ (၇-က) ဖြင့်တင်ပြရမည်။
- (ဂ) ကော်မရှင်က သတ်မှတ်ပေးထားသည့် ကိုယ်ရေးမှတ်တမ်းနှစ်စောင်။

တင်သွင်းရမည့်သူ

အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာကို ရွေးကောက် တင်မြောက်ခံမည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ကိုယ်ပိုင်ဖြစ်စေ၊ ၎င်းကန့်အပ်ထားသော ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ်ဖြင့်ဖြစ်စေ သတ်မှတ်ထားသော ရာချိန်နှင့် အတွင်း တင်သွင်းခြင်းပြုရမည်။ သို့ရာတွင် ရွေးကောက်ပွဲ တစ်ခုတွင် မဲဆန္ဒနယ်တစ်နယ်ထက်ပို၍ တစ်ပြိုင်တည်း အမည်စာရင်းတင်သွင်းခြင်း မပြုရပါ။

အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာများ အောင်မြင်ချောမွေ့ စေရေးအတွက် အမည်စာရင်း တင်သွင်းရန်ရှိသည့်ကာလ ရုံးပိတ်ရက်များတွင် သက်ဆိုင်ရာတရားရုံးများ၊ ဘဏ်ခွဲ များအား ဖွင့်လှစ်ထားရှိပေးနိုင်ရန် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က စီစဉ်ထားရှိပါသည်။

အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာစီစစ်ခြင်း

သက်ဆိုင်ရာရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာကို စီစစ်မည့်နေ့ရက်နှင့် အချိန်နဲ့ မြစ်နိုင်လျှင် မိမိကိုယ်တိုင်သွားရောက်ပါ။ မိမိ၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်ကို စေလွှတ်သည့်အခါတွင် လည်း လိုအပ်သည့် အထောက်အထားမှန်စွာ ပြည့်ပြည့် စုံစုံ ပေးလိုက်ပါ။ သို့မှသာ သက်ဆိုင်ရာကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက စီစစ်သည့်အခါ အလွယ်တကူ တင်ပြပေးနိုင်မည်။ ယှဉ်ပြိုင် ဘက်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းက မိမိ၏ ကန့်ကွက်လာ လျှင်လည်း အလွယ်တကူတင်ပြ ခုခံဖြေရှင်းနိုင်မည် ဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် ယှဉ်ပြိုင်ဘက်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအပေါ်

မိမိက ကန့်ကွက်ရန်ရှိမည်ဆိုလျှင် မိမိကန့်ကွက်လိုသည့် အချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လိုအပ်သမျှသော အထောက် အထား စာရွက်စာတမ်းများကို ယူဆောင်သွားရပါမည်။ သို့မှသာ မိမိ၏ ကန့်ကွက်ချက် ခိုင်မာမည်ဖြစ်သည်။

အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာအပယ်ခံရနိုင်ခြင်း

အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာတွင် ဖော်ပြထားသော အမည်နှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကော်မရှင်၏ အမျိုး သားမှတ်ပုံတင်ကတ်ပြားအမှတ်တိုသည် မဲစာရင်းတွင် ဖော်ပြထားချက်များနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိသည့်အခါ အမည် စာရင်းတင်သွင်းလွှာကို လိမ်လည်ပြုလုပ်တင်သွင်းသည့် အခါ ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေအရ ရွေးကောက်တင်မြောက် ခံပိုင်ခွင့်မရှိသူဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိရသည့်အခါ အမည် စာရင်းတင်သွင်းရာတွင် သို့မဟုတ် ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့် အာမခံငွေပေးသွင်းရာတွင် နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရန် ဖျက်ကွက်သည့်အခါ သက်ဆိုင်ရာ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် အမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာကို ပယ်မည်ဖြစ်သည်။

သက်ဆိုင်ရာ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာ စိစစ်ခြင်းကို သတ်မှတ်ထား သည့် နေ့ရက်များမှာပင် ပြုပြင်အောင် ဆောင်ရွက်ရပါ သည်။

အပယ်ခံပိုင်ခွင့် အခွင့်အရေး

သက်ဆိုင်ရာကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက အမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာကိုလက်ခံကြောင်း သို့မဟုတ် ပယ်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်သည့်အခါ ယင်းဆုံးဖြတ်ချက်ကို ကျေနပ်သူ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းသည် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ (၇) ရက်အတွင်း အပယ်ခံဝင်ရောက်ခွင့်ရှိသည်။ တိုင်းဒေသ ကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက အပယ်ခံအမှုကို စိစစ်၍ (၇) ရက်အတွင်း အမိန့်ချမှတ် ရပါမည်။ ယင်းအမိန့်သည် အပြီးအပြတ်ဖြစ်သည်။

တိုင်းရင်းသားလူမျိုး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် လောင်းအတွက်ဖြစ်ပါက သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက စိစစ်ဆုံးဖြတ်ပါမည်။ ယင်းဆုံးဖြတ်ချက်ကို ကျေနပ်သူ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအဖွဲ့ခွဲက တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရှိ သည့် ကော်မရှင်၏ အဆိုအပြုတင်သွင်း အပြီးအပြတ် ဖြစ်သည်။

အထူးသဖြင့်သတ်ပြစုမည်အချက်

ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ အမည်စာရင်းတင်သွင်း ရာတွင် သတ်မှတ်ချက်များနှင့် ညီညွတ်ရန် အထူးသတ်ပြ ကြဖို့လိုအပ်သည်။ အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာ အပယ်ခံရ လျှင် အပယ်ခံရသည့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း၏ နေရာ တွင် ယင်းပါတီက နောက်တစ်ဦးကို လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်လောင်း အဖြစ်ထပ်မံ၍ အမည်စာရင်းတင်သွင်းခွင့် မရှိတော့ပါ။ ယှဉ်ပြိုင်မှုမပြုရသေးမီမှသာ ကိုယ်စားလှယ် လောင်းတစ်ဦး ဆုံးရှုံးမှုဖြစ်စေသည်။ ယခင်က အမည် စာရင်း တင်သွင်းလွှာများကို စိစစ်ရာ၌ သတ်မှတ်ထား သည့် အရည်အချင်းနှင့် မကိုက်ညီသဖြင့် အပယ်ခံရသည့် များကို ဗဟုသုတအဖြစ်လေ့လာနိုင်ရန် ဖော်ပြပေးလို သည်။

၇-၁၁-၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် ပထမ အကြိမ် လွှတ်တော်သက်တမ်း၏ အထွေထွေရွေးကောက် ပွဲတွင် အပယ်ခံရသည့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအတွက် ကိုယ်စားလှယ် လောင်း အမည်စာရင်း တင်သွင်းသူ ၃၀၈၈ ဦးဖြစ်သည်။ ၃၇ ဦး အပယ်ခံရသည်။ ပြုပြင်ရေးအဖွဲ့ ငြိမ်းသု ၁၆ ဦး၊ နိုင်ငံသားဖြစ်မှု ၂၀ ဦးနှင့် ရွေးကောက်ပွဲ ဝင်တော့၍ ပြန်ရုပ်သိမ်းသူ တစ်ဦးတို့ဖြစ်သည်။

ပထမအကြိမ် လွှတ်တော်သက်တမ်းအတွင်း ၁-၄-၂၀၂၁ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပခဲ့သော ကြားဖြတ် ရွေးကောက်ပွဲတွင် အမည်စာရင်းတင်သွင်းသူ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၁၄၁ ဦးရှိသည်။ နှစ်ဦး အပယ် ခံရသည်။ နှစ်ဦးစလုံးမှာ နိုင်ငံသားဖြစ်မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အပယ်ခံရခြင်းဖြစ်သည်။

၈-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် ဒုတိယ အကြိမ် လွှတ်တော်သက်တမ်းအတွက် အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲတွင် လွှတ်တော်အသီးသီးအတွက် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်စာရင်းတင်သွင်းသူ စုစုပေါင်း ၆၈၉၅ ဦးရှိသည်။ ၃၉ ဦး အပယ်ခံရသည်။ အပယ်ခံရ ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၅၅ ဦး အပယ်ခံရသည်။ အပယ်ခံရ သည့်အကြောင်းမှာ နိုင်ငံသားဖြစ်မှု ၅၁ ဦး၊ သတ်မှတ် သည့် အသက်မပြည့်သူကိုဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ၁၀ နှစ် တစ်ဆက်တည်းနေထိုင်ခြင်းမရှိသူ ၄ ဦး၊ ပါတီ တစ်ခု တည်းမှ နှစ်ဦးထပ်နေသူ လေးဦး၊ အချင်းချင်းကန့်ကွက်မှု နှစ်ဦး၊ လိမ်လည်စာရင်းတင်သွင်းသူ တစ်ဦး၊ နတ်ထွက်သူ သုံးဦး စုစုပေါင်း ၅၅ ဦးဖြစ်သည်။

ဒုတိယအကြိမ် လွှတ်တော်သက်တမ်းအတွင်း ၁-၄-၂၀၂၁ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပခဲ့သော ကြားဖြတ်ရွေး ကောက်ပွဲနှင့် ၃-၁၁-၂၀၂၀ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲများ တွင် သတ်မှတ်ချက်များနှင့် ညီညွတ်သည့်အတွက် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်စာရင်း အပယ်ခံရခြင်း မရှိခဲ့ပါ။ မှန်ကန်စွာ စိစစ်ရွေးချယ်တင်သွင်းနိုင်မှုကို မှတ်တမ်းတင်ရမည်ဖြစ်သည်။

အပယ်ခံရနေရသည့် ကနဦးလိုအပ်ချက်ပါ

ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၏ အသက်ကန့်သတ် ချက်အတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် အချိန်ကာလမှာ အမည်စာရင်းတင်သွင်းရမည့်အချိန်တွင် ပြည့်စီရန် သတ်မှတ်ထားသည်။ သို့ရာတွင် ရွေးကောက်ပွဲကျစေမည့် နေ့ရက်နှင့်ချိန်၍ တွက်ချက်ရွေးချယ်တတ်ကြသည်။ သတ်ပြကြရပါမည်။

နိုင်ငံသားအတွက် သတ်မှတ်ထားသည့်မှာ အမည် စာရင်းတင်သွင်းခံရသူ မွေးဖွားသည့် အချိန်တွင် မိဘ နှစ်ပါးလုံးသည် နိုင်ငံသားဖြစ်နေဖို့သာ များစွာအရေးကြီး ပြသည်။ လက်ထွက်ပွဲတွင် ထိုသို့မဟုတ်လက်ရှိကာလတွင် မိဘနှစ်ပါးသည် နိုင်ငံသားဖြစ် / မဖြစ် တိုင်းတာသတ်မှတ် ရွေးချယ်တတ်ကြသည်။ သတ်ပြကြရပါမည်။

ဥပမာပေးခြင်းဖြစ်သည်။ ကျန်ရှိသော အရည်အချင်း ကြဖို့ လိုအပ်သည်။ မိမိအမည်စာရင်းတင်သွင်းလိုက်သည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအား အပယ်ခံစေရ သေးသည့် ကနဦး အရေးကြီးသည့်အချက် တစ်ချက်ဖြစ် ကြောင်းပါမည်။

- သတ်မှတ်အရည်အချင်းများနှင့် ကိုက်ညီသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများကို စိစစ် ရွေးချယ်နိုင်ကြပါစေ။
- ပြည်သူနှင့် နိုင်ငံတော်အကျိုး စွမ်းစွမ်းတစ် သို့မဟုတ် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ ဖြစ်ကြပါစေ။
- သက်ဆိုင်ရာကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ အထောက်အထား ခိုင်မာစွာဖြင့် စိစစ်မှုပြုနိုင်ကြပါစေ။

ကိုးကားချက်။ * သက်ဆိုင်ရာလွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေများ ပုဒ်မ ၈၊ ပုဒ်မ ၁၀နှင့် ပုဒ်မ ၂၂ မှ ၃၀ ထိ * သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေများ နည်းဥပဒေ ၁၈ မှ ၂၀ ထိ